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Stockholms stad ska anordna en internationell 
konferens om HBTQ-rättigheter
Skrivelse av Karin Wanngård m.fl. (alla S) 

Borgarrådsberedningen föreslår att kommunstyrelsen beslutar följande.
Skrivelsen anses besvarad med hänvisning till vad som sägs i stadens 
promemoria.
 

Föredragande borgarråden Anna König Jerlmyr och Jan Jönsson anför 
följande.

Ärendet

I en skrivelse av Karin Wanngård m.fl. (alla S) framförs att det i flera länder finns 
oroväckande tendenser som pekar mot en utveckling med ökade trakasserier, hot och 
våld mot hbtq-personer. En kartläggning från Brottsförebyggande Rådet (BRÅ) 
visar, enligt skrivelsen, att det också finns en del att göra i Sverige. År 2019 ökade 
anmälningar om hatbrott med sexuell läggning som motiv med 37 procent jämfört 
med föregående år.

Mot denna bakgrund föreslås det i skrivelsen att Stockholms stad ska ta initiativ 
till en internationell konferens på temat tolerans och öppenhet. Enligt förslaget 
Stockholm ska bjuda in representanter från hbtq-rörelsen från olika länder i Europa i 
samarbete med den svenska rörelsen. Konferensen förordas vara årlig och 
återkommande. Därutöver föreslås att Stockholm på den första konferensen ska anta 
en deklaration som andra städer kan skriva under där man förbinder sig att som stad 
arbeta mot förtryck mot hbtq-personer.

Beredning

Ärendet har remitterats till stadsledningskontoret.
Stadsledningskontoret framhåller vikten av att staden ska vara i framkant när det 

kommer till stockholmarnas mänskliga rättigheter.

Våra synpunkter

Stockholm ska vara en stad där alla invånares frihet, möjligheter och mänskliga 
rättigheter värnas oavsett bakgrund eller sexualitet. En persons sexuella läggning ska 
aldrig vara ett hinder för någon att utvecklas och leva det liv som den önskar.

Den samhällsutveckling vi ser i Sverige och i andra länder där hat, ökade 
trakasserier, hot och våld mot hbtq-personer ökar är mycket oroväckande. I det 
intoleranta samhället finns ingen fördragsamhet med medmänniskan. Där är inte 
längre samhällets huvudmål att alla ska få leva och älska fritt. I stället tar sig de 



trångsynta allt större plats. Med hot och hat försöker de styra över hur alla andra ska 
vara genom att förnedra och skrämma de som inte lyder. Det drabbar hbtq-personer 
och det drabbar alla som avviker från vad de intoleranta tycker. 

Vi delar förslagsställarnas synpunkt att vi som politiker och vi som stad måste 
göra allt för att vända denna utveckling. Stockholm är i jämförelse med andra 
storstäder en öppen och tolerant stad men vi har långt kvar att gå. Vi behöver därför 
lägga vårt fokus på att systematiskt säkra och utveckla klimatet för hbtq-personer i 
våra verksamheter och i vår stad. På så sätt påverkar vi bäst också rättigheter för 
hbtq-personer i hela världen. 

Sedan tidigare har det planerats för att Stockholm ska ta initiativ till och stå värd 
för en internationell konferens för att skapa en återkommande mötesplats för det 
viktiga arbetet med att stötta och stärka arbetet för hbtq-personer och deras 
rättigheter. Planeringen fick stå tillbaka på grund av pandemin, men nu pågår 
planering för att anordna en sådan under sommaren 2022. 

I Stockholm ska vi även fortsätta stötta mötesplatser för unga hbtq-personer och 
det föreningsliv som driver viktig verksamhet för att stötta och stärka hbtq-personer. 
Vi ska fortsätta jobba brett med våldspreventiva program i skolor och förskolor. 
Program som bygger på en positiv syn på olikheter. Program som utvecklar 
ungdomars förmågor att ta ansvar för varandra och att säga ifrån om de ser eller hör 
våld och kränkningar. Vi ska som stad även fortsätta att fira allas rätt till frihet och 
kärlek genom deltagande i Stockholm Pride och genom att hissa regnbågsflaggan 
utanför Stadshuset.

Vi föreslår att borgarrådsberedningen föreslår att kommunstyrelsen beslutar 
följande.

Skrivelsen anses besvarad med hänvisning till vad som sägs i stadens 
promemoria.

Stockholm den 12 maj 2021

ANNA KÖNIG JERLMYR OCH JAN JÖNSSON 

Bilaga
Skrivelse om att Stockholms stad ska anordna en internationell konferens om 
HBTQ-rättigheter

Borgarrådsberedningen tillstyrker föredragande borgarrådens förslag.

Särskilt uttalande gjordes av borgarråden Karin Wanngård, Emilia Bjuggren, Jan 
Valeskog och Kadir Kasirga (alla S) enligt följande.

HBTQ-frågorna är angelägna och ska prioriteras i Stockholm, oavsett vilken koalition som 
för tillfället styr. Under förra mandatperioden tog den rödgrönrosa majoriteten fram stadens 
första program för lika rättigheter och möjligheter oavsett sexuell läggning, könsidentitet eller 
könsuttryck. Programmet ska säkerställa att hbtq-personer får likvärdigt bemötande i stadens 
verksamheter. 

Det är mycket bra att vi är överens med ansvarigt borgarråd om problembeskrivningen av 
hur de mänskliga rättigheterna för HBTQ-personer hotas i Sverige och Europa idag. Vidare är 
det angeläget att Stockholm uttalar att man ska vara en öppen och tolerant stad och att man 



avser fortsätta flagga med prideflaggan. Detta borde vara självklart men sett till utvecklingen 
i andra kommuner är det tyvärr inte alltid så.

Det gör oss mycket glada att ta del av informationen att staden planerar att stå värd för en 
internationell konferens för att stötta och stärka hbtq-personer. Vi vill gärna passa på att 
understryka vikten av att konferensen anordnas i samarbetet med hbtq-rörelsen och att den 
blir årlig och återkommande. Ett engångsengagemang kan förvissa fylla en funktion, men 
arbetet för hbtq-personers rättigheter i Sverige och i världen måste ske med ett långsiktigt 
perspektiv. Oavsett utveckling och politiska strömningar ska Stockholm vara en etablerad röst 
för mänskliga rättigheter.

Slutligen vill vi lyfta fram skrivelsens förslag att Stockholm på den första konferensen ska 
anta en deklaration som andra städer kan skriva under där man förbinder sig att som stad 
arbeta mot förtryck mot hbtq-personer. Detta förslag behandlas tyvärr inte i svaret från 
ansvarigt borgarråd. Vi menar att det är en viktig del i anordnandet av en internationell 
mötesplats, att deltagande städer förpliktar sig till något och lämnar Stockholm med ett 
konkret budskap: att stärka hbtq-personers rättigheter och arbeta mot all form av förtryck. 

Kommunstyrelsen

Särskilt uttalande gjordes av Karin Wanngård, Jan Valeskog och Emilia Bjuggren 
(alla S) och Rashid Mohammed och Torun Boucher (båda V) med hänvisning till 
Socialdemokraternas särskilda uttalande i borgarrådsberedningen.

Ersättaryttrande gjordes av Lisa Palm (Fi) med hänvisning till 
Socialdemokraternas särskilda uttalande i borgarrådsberedningen.



Remissammanställning

Ärendet

I en skrivelse av Karin Wanngård (alla S) framförs att det i flera länder finns 
oroväckande tendenser som pekar mot en utveckling med ökade trakasserier, hot och 
våld mot hbtq-personer. En kartläggning från Brottsförebyggande Rådet (BRÅ) 
visar, enligt skrivelsen, att det också finns en del att göra i Sverige. År 2019 ökade 
anmälningar om hatbrott med sexuell läggning som motiv med 37 procent jämfört 
med föregående år.

Mot denna bakgrund föreslås det i skrivelsen att Stockholms stad ska ta initiativ 
till en internationell konferens på temat tolerans och öppenhet. Enligt förslaget 
Stockholm ska bjuda in representanter från hbtq-rörelsen från olika länder i Europa i 
samarbete med den svenska rörelsen. Konferensen förordas vara årlig och 
återkommande. Därutöver föreslås att Stockholm på den första konferensen ska anta 
en deklaration som andra städer kan skriva under där man förbinder sig att som stad 
arbeta mot förtryck mot hbtq-personer.

Beredning

Ärendet har remitterats till stadsledningskontoret.

Stadsledningskontoret

Stadsledningskontorets tjänsteutlåtande daterat den 16 december 2020 har i 
huvudsak följande lydelse.

Stadens budget 2021 framhåller vikten av att staden ska vara i framkant när det kommer till 
stockholmarnas mänskliga rättigheter. Det innebär i synnerhet att sätta fokus på behov av 
åtgärder som främjar de mänskliga rättigheterna för människor som tillhör särskilt utsatta 
grupper. Det angreppssättet knyter dessutom an till stadens utvecklingsarbete med de globala 
målen enligt Agenda 2030 och ledstjärnan om att ingen ska lämnas utanför. Det råder ingen 
tvekan om att hbtq-personer är en av de grupper som är särskilt utsatta och därför har också 
kommunfullmäktige beslutat att utvecklingsarbetet ska genomföras i enlighet med Program 
för lika rättigheter och möjligheter oavsett sexuell läggning, könsidentitet eller könsuttryck. 

Stadsledningskontoret vill betona att erfarenheter av och rädsla för våld, trakasserier och 
hatbrott påverkar hbtq-personers levnadsvillkor i Sverige och i andra länder. En förändring 
kan emellertid endast åstadkommas genom ett rättighetsfrämjande arbete som utmärks av 
systematik och möjlighet att följa upp hur utvecklingsarbetet fortskrider. De internationella 
sammanhang som staden verkar i är angelägna, men då för att i synnerhet visa på goda 
exempel på hur ett rättighetsfrämjande arbete bedrivs. Att då även synliggöra hur staden 
genom brukarundersökningar och dialoger med civilsamhället får syn på eventuella 
systemfel, är också viktigt.
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